

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 90

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 90

1951

**I. Nos. 1222-1238
II. Nos. 263-268**

TABLE OF CONTENTS

Note by the Secretariat.	Page XII
----------------------------------	-------------

I

*Treaties and international agreements
registered from 6 June 1951 to 12 June 1951*

No. 1222. Denmark, Norway and Sweden:

Agreement on the implementation of the provisions in section 10 of the Danish Nationality Act No. 252 of 27 May 1950, in section 10 of the Norwegian Nationality Act of 8 December 1950, and in section 10 of the Swedish Nationality Act (No. 382) of 22 June 1950. Signed at Copenhagen, on 21 December 1950	3
--	---

No. 1223. United States of America and Czechoslovakia:

Agreement (with exchange of notes) regarding settlement for certain war accounts and claims incident to the operations of the United States Army in Czechoslovakia. Signed at Prague, on 25 July 1947	19
---	----

No. 1224. United States of America and Czechoslovakia:

Agreement on settlement for lend-lease and certain claims. Signed at Prague, on 16 September 1948	35
---	----

No. 1225. United Nations and Thailand:

Basic Agreement for the provision of technical assistance. Signed at New York, on 11 June 1951	
Supplementary Agreement No. 1 to the Basic Agreement for the provision of technical assistance. Signed at New York, on 11 June 1951	45

No. 1226. Norway and Luxembourg:

Exchange of notes constituting an agreement concerning the mutual abolition of visas. Luxembourg, 3 July 1947, and Brussels, 12 July 1947	59
---	----

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 90

1951

I. Nos 1222-1238
II. Nos 263-268

TABLE DES MATIÈRES

Note du Secrétariat	<i>Pages</i> XIII
-------------------------------	----------------------

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 6 juin 1951 au 12 juin 1951*

N° 1222. Danemark, Norvège et Suède:

Accord relatif à la mise en œuvre des dispositions de l'article 10 de la loi n° 252 du 27 mai 1950 sur la nationalité danoise, de l'article 10 de la loi du 8 décembre 1950 sur la nationalité norvégienne et de l'article 10 de la loi du 22 juin 1950 (n° 382) sur la nationalité suédoise. Signé à Copenhague, le 21 décembre 1950	3
---	---

N° 1223. États-Unis d'Amérique et Tchécoslovaquie:

Accord (avec échange de notes) concernant le règlement de certains comptes et de certaines créances de guerre résultant des opérations de l'armée des États-Unis en Tchécoslovaquie. Signé à Prague, le 25 juillet 1947	19
---	----

N° 1224. États-Unis d'Amérique et Tchécoslovaquie:

Accord portant règlement en matière de prêt-bail et de certaines créances. Signé à Prague, le 16 septembre 1948	35
---	----

N° 1225. Organisation des Nations Unies et Thaïlande:

Accord de base relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à New-York, le 11 juin 1951	
Accord complémentaire n° 1 à l'Accord de base relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à New-York, le 11 juin 1951	45

N° 1226. Norvège et Luxembourg:

Échange de notes constituant un accord relatif à la suppression réciproque des visas. Luxembourg, 3 juillet 1947, et Bruxelles, 12 juillet 1947	59
---	----

No. 1227. Norway and Switzerland:

Page

Exchange of notes constituting an agreement concerning the mutual abolition of visas. Oslo, 1 August 1947 65

No. 1228. Norway and Ireland:

Exchange of notes constituting an agreement concerning the mutual abolition of visas. Oslo, 16 and 17 December 1947 71

No. 1229. Norway and Monaco:

Exchange of notes constituting an agreement concerning the mutual abolition of visas. Paris, 16 July 1948 77

No. 1230. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and France:

Agreement (with detailed regulations and appendices) between the Post Office of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and the Shereefian Post and Telegraph Administration at Rabat for the exchange of money orders. Signed at London, on 12 July 1948, and at Rabat, on 28 August 1948 83

No. 1231. Norway and Pakistan:

Exchange of notes constituting an agreement concerning the mutual abolition of visas. Karachi, 8 June 1949 131

No. 1232. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Lebanon:

Agreement (with appendices) for the exchange of money orders between the Postal Administration of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and the Postal Administration of the Lebanese Republic. Signed at London, on 20 June 1949, and at Beirut, on 26 August 1949

Exchange of notes constituting an agreement modifying the Agreement of 20 June 1949 and 26 August 1949 for the exchange of money orders between the Postal Administration of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and the Postal Administration of the Lebanese Republic. London, 23 June 1949, and Beirut, 27 August 1949 137

No. 1233. Note 174

No. 1234. Norway and Finland:

Exchange of notes constituting an agreement concerning the mutual abolition of visas. Helsinki, 30 December 1949 175

	<i>Pages</i>
N° 1227. Norvège et Suisse:	
Échange de notes constituant un accord relatif à la suppression réciproque des visas. Oslo, 1 ^{er} août 1947	65
N° 1228. Norvège et Irlande:	
Échange de notes constituant un accord relatif à la suppression réciproque des visas. Oslo, 16 et 17 décembre 1947	71
N° 1229. Norvège et Monaco:	
Échange de notes constituant un accord relatif à la suppression réciproque des visas. Paris, 16 juillet 1948	77
N° 1230. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et France:	
Accord (avec Règlement d'exécution et appendices) entre l'Administration postale du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et l'Administration chérifienne des postes et des télégraphes à Rabat pour l'échange des mandats de poste. Signé à Londres, le 12 juillet 1948, et à Rabat, le 28 août 1948	83
N° 1231. Norvège et Pakistan:	
Échange de notes constituant un accord relatif à la suppression réciproque des visas. Karachi, 8 juin 1949	131
N° 1232. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Liban:	
Arrangement (avec appendices) pour l'échange des mandats entre l'Administration postale du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et l'Administration postale de la République libanaise. Signé à Londres, le 20 juin 1949, et à Beyrouth, le 26 août 1949	
Échange de notes constituant un accord modifiant l'Arrangement des 20 juin 1949 et 26 août 1949 pour l'échange des mandats entre l'Administration postale du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et l'Administration postale de la République libanaise. Londres, 23 juin 1949, et Beyrouth, 27 août 1949	137
N° 1233. Note	174
N° 1234. Norvège et Finlande:	
Échange de notes constituant un accord relatif à la suppression réciproque des visas. Helsinki, 30 décembre 1949	175